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Protokół Nr ORN.0012.2.1.2017 

posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki  

Rady Miejskiej w Olecku  

odbytego w dniu 22 lutego 2017 r. 

 
 

Na stan 7 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 7 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczyła Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz. 

 

Protokołowała sekretarka Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Urszula Olszewska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 

 Burmistrz – Wacław Olszewski,  

 Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku – Andrzej 

Falęcki, 

 Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Elżbieta Rękawek, 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir 

Hatalski, 

 Sołtys Sołectwa Zatyki - Remigiusz Arciszewski. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

otworzyła posiedzenie komisji i przedstawiła porządek posiedzenia: 

1. Analiza funkcjonowania Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku  

– oczyszczanie miasta, utrzymanie zieleni, cmentarze komunalne. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

3. Sprawy wniesione.  

4. Wolne wnioski. 

 

Uwag do porządku obrad komisji nie zgłaszano.  

 

Komisja (obecnych 6 członków) jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Analiza funkcjonowania Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej  

Sp. z o.o. w Olecku – oczyszczanie miasta, utrzymanie zieleni, cmentarze komunalne. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku – Andrzej Falęcki 

przedstawił informację dotyczącą funkcjonowania spółki – informacja w załączeniu do 

protokołu. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

zapytał, ile w ubiegłym roku było zleceń z gminy w stosunku do całego obrotu. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku – Andrzej Falęcki 

odpowiedział, że około 82%. 
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Członek Komisji – Henryk Markowski 

zapytał, o ceny Powiatowego Zarządu Dróg za m
2
 utrzymania dróg. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku – Andrzej Falęcki 

odpowiedział, że gmina płaci 46 groszy. Jeśli chodzi o powiat latem jest to koszt  

8 groszy, a zimą 21. Gminne tereny są trudniejsze w utrzymaniu. 

Dodał, że należy zmienić formę prowadzenia akcji zimowej, aby Olecko nie było całe życie 

,,piaskownicą”. Od początku sezonu, na zlecenie gminy, solą sypane są chodniki  

w obrębie Placu Wolności i główne ulice gminne. Widać ogromną różnicę. W styczniu 

wysypano 670 ton mieszanki piaskowo - solnej i 61 ton soli. W poprzednich latach taka ilość 

była wysypywana przez całą zimę. Dużą przeszkodą jest zatrudnienie. Brakuje ludzi do pracy. 

 

Członek Komisji – Henryk Markowski 

stwierdził, że osoby skazane są zbyt mało wykorzystywane.  

 

Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku – Andrzej Falęcki 

odpowiedział, że w wykazie wskazane jest, ile osób można przyjąć, lecz tyle się nie zgłasza,  

a ci którzy przychodzą nie zawsze nadają się do pracy. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

prosiła o informacje na temat zgromadzenia wspólników, rady nadzorczej i zarządu. Jaka jest 

ich rola. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku – Andrzej Falęcki 

odpowiedział, że zgromadzenie wspólników to Burmistrz, który reprezentuje gminę. Rada 

nadzorcza składa się z 4 osób, w tym z 2 wyznaczonych przez gminę, a pozostałe to 

pracownicy wybierani w wyborach. Zarząd jest jednoosobowy. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, kto jest kierownikiem zakładu. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku – Andrzej Falęcki 

odpowiedział, że Pan Nowoć. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, czy zajmuje się rada nadzorcza oprócz przyjmowania dokumentów 

sprawozdawczych i planistycznych oraz jak wspiera prezesa. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku – Andrzej Falęcki 

odpowiedział, że rada zbiera się raz na kwartał. Dyskutuje i doradza. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, czy była brana pod uwagę zmiana formy firmy i czy na zgromadzeniu podejmowano 

ten temat. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku – Andrzej Falęcki 

odpowiedział, że prawdopodobnie na najbliższym zgromadzeniu będzie na ten temat 

dyskusja. Forma in house obowiązuje dopiero od 1 stycznia br.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

powiedziała, że jeśli chodzi o oczyszczanie i odśnieżanie miasta, było dużo uwag 

niekorzystnych. Zabrakło reakcji szczególnie w czasie odwilży i „kasza” zamarzła. 
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Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku – Andrzej Falęcki 

powiedział, że przydałaby się dwuzmianowość. Na pierwszą zmianę wysyłany jest cały sprzęt 

i ludzie, którzy pracują cały dzień i nie mogą już pracować popołudniami. Również sypanie 

solą dałoby lepszy efekt. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, czy forma umowa zlecenie na sezon byłaby brana pod uwagę. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku – Andrzej Falęcki 

odpowiedział, że każda forma zatrudnienia byłaby dobra, gdyby byli pracownicy. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

stwierdziła, że osoby z małych miejscowości są gotowe i chętne do pracy, ale nie mają jak 

dojechać.  Zapytała, w jakim stanie technicznym jest sprzęt. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku – Andrzej Falęcki 

odpowiedział, że sprzęt jest w dobrym stanie.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, czy będzie zmiana odnośnie utrzymania zieleni. Czy będzie to znaczące dla spółki  

w zakresie dochodów. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że przetarg na utrzymanie zimowe i letnie został rozstrzygnięty. Jest tam 

znacząca podwyżka - około 200 tysięcy więcej w stosunku do zeszłego roku. Kwota, którą 

zaproponowało PGK została zabezpieczona. Dodał, że spółka musi być utrzymana, ponieważ 

nikt inny nie startuje w przetargach. Dla gminy ,,pozbycie się” PGK byłoby niekorzystne, 

ponieważ inne firmy, które by weszły na rynek podyktowały by wyższe ceny. Współpraca 

układa się bardzo dobrze. Przetarg został rozstrzygnięty na rok, ponieważ jest nadzieja,  

że przelicznik będzie korzystniejszy i od przyszłego roku będzie można zlecać prace  

w formule in house. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Krzysztof Kempisty 

zapytał, czy przedsiębiorstwo świadczy usługi  np. w przypadku awarii kanalizacji.  

 

Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku – Andrzej Falęcki 

odpowiedział, że jest taka możliwość. W spółce jest zatrudniony hydraulik oraz gazownik.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, czy firma byłaby w stanie świadczyć usługi na rzecz indywidualnych mieszkańców. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku – Andrzej Falęcki 

odpowiedział, że drobne usługi mogą być świadczone. Spółka nie zatrudnia jedynie elektryka. 

Jest on wynajmowany z zewnątrz. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 2 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

j) projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego; 
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że zgodnie z reformą oświaty samorządy muszą spełnić zapisy ustawowe  

i dostosować sieć szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. Propozycje 

zostały opracowane i przedstawione na ostatnich dwóch posiedzeniach Komisji Oświaty, 

Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji, w których uczestniczyli również niektórzy 

radni innych komisji. Jeżeli uchwała zostanie podjęta, to trzeba będzie ją przekazać do 

Kuratorium Oświaty, które wyda stosowną opinię. Uchwała uwzględniająca uwagi 

kuratorium powinna być podjęta w marcu. Zdecydowano, że wszystkie gimnazja zostaną 

przekształcone w szkoły podstawowe. W Zespołach Szkół w Judzikach, Babkach Oleckich 

oraz na Osiedlu Siejnik powstaną 8 klasowe szkoły podstawowe i przez najbliższe  

2 lata naukę będą kontynuowały tam klasy 2 i 3 gimnazjalne. Obwody szkół podstawowych 

zostaną „okrojone” i z nich powstanie Szkoła Podstawowa nr 2, w której klasy 2 i 3 

gimnazjum będą kończyły naukę. We wszystkich szkołach podstawowych będzie prowadzony  

nabór do „zerówek”. W Babkach Oleckich nastąpi zmiana polegająca na tym, że w tej szkole 

będą się uczyły dzieci ze wsi Łęgowo. Została również uwzględniona sugestia radnych, aby 

do Szkoły Podstawowej nr  2 od 1 września przypisać ulice: Zamkowa i Plac Zamkowy. 

Szkoła Podstawowa w Kijewie funkcjonowała będzie w strukturach Szkoły Podstawowej  

w Gąskach. W Kijewie będą odbywały się zajęcia klas gimnazjalnych do ukończenia nauki. 

Do tej szkoły będą dowożone dzieci klas 6 i 7 na lekcje fizyki i chemii ze względu na dobrze 

wyposażone pracownie. Uczniowie z Kijewa prawdopodobnie będą dowożeni do sali 

gimnastycznej w Gąskach. Od 1 września gmina ma obowiązek zapewnić miejsce  

w przedszkolu dzieciom od 3 roku życia. Dlatego przy szkole w Kijewie planuje się utworzyć 

oddział przedszkolny dla dzieci z najbliższych wsi m.in. Babki Gąseckie, Świdry, Dzięgiele, 

Wólka Kijewska i Zatyki. Sieć szkół była przedyskutowana z dyrektorami szkół i ze 

związkami zawodowymi. Dodał, że wpłynęły dwa protesty. Pierwszy z nich dotyczy 

utworzenia oddziałów przedszkolnych  w Szkole Podstawowej Nr 1. W tej sprawie 

informował, że oddziały przedszkolne powstaną pod warunkiem, że będzie takie 

zapotrzebowanie społeczne. Drugi protest dotyczy utworzenia odrębnej szkoły podstawowej 

w Kijewie. Na spotkaniu informacyjnym rodzice zostali powiadomieni, że nie ma takiej 

możliwości ze względu na zbyt małą liczbę uczniów. Prośba do pani dyrektor, aby 

wykorzystać budynek w Kijewie do nauki dzieci z klas starszych jest wewnętrzną sprawą 

dyrektorów szkół.  

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Elżbieta Rękawek 

dodała, iż prośbą rodziców jest, aby wykreślić z uzasadnienia do projektu uchwały zdanie: 

,,Zakłada się, że również w tym budynku będzie prowadzona edukacja przedszkolna dla 

dzieci zamieszkałych w miejscowościach sąsiadujących z Kijewem”. Zostanie to 

uwzględnione autopoprawką Burmistrza.  

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

dodał, że sieć szkół zostanie tak dostosowana, aby żadnej szkoły nie likwidować oraz aby  

w poszczególnych szkołach uczyli się uczniowie, którzy mieszkają najbliżej budynków 

szkolnych. Starano się tak rozlokować uczniów, aby w szkołach nie było dwuzmianowości 

nauczania.  

 

Sołtys Sołectwa Zatyki - Remigiusz Arciszewski 

powiedział, że wożenie dzieci ze szkoły do szkoły okaże się nieopłacalne, a pracownie jest 

łatwiej przenieść. Skoro można wykreślić zdanie w uzasadnieniu, to można również zawrzeć 

zapis, aby starsze klasy nadal się tam uczyły.  
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

powiedział, że w uchwale można zapisać jedynie to, na co pozwala ustawa. Czyli zapis  

o wygaszeniu lub włączeniu w struktury szkoły podstawowej gimnazjum oraz czy klasy 3 i 6 

zostają w danej szkole, czy będą przeniesione do innej. Reszta spraw należy wyłącznie do 

dyrektorów, rady pedagogicznej i rodziców uczniów. 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Elżbieta Rękawek 

wyjaśniła, że szkoła w Gąskach dysponuje 11 pomieszczeniami, a klas będzie 8. Wobec tego 

nie ma żadnego uzasadnienia, aby klasy były podzielone.  

 

Członek Komisja – Wioletta Dorota Żukowska 

poinformowała, że wynikła nie miła sytuacja dotycząca tych dwóch szkół. Gdyby zebrania 

rodziców uczniów z obu szkół odbyły się razem, to nie byłoby niedomówień. Uczestniczyła 

akurat w zebraniu w Kijewie i rodzice nie mieli od pani kierownik odpowiedzi na pytania,  

na które chcieli znać odpowiedź. Osoby, które złożyły protest do Burmistrza zostały 

oczernione w protokole z posiedzenia rady rodziców. Ludzie martwią się o przyszłość swoich 

dzieci. Skoro są tylko dwie propozycje rodziców, to trzeba je dokładnie przeanalizować. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

powiedział, że jest to kompetencja dyrektorów szkół, którzy współpracują ze sobą, a także 

przekazują informacje nauczycielom i rodzicom. Nie jest to zadanie gminy. Rodzice, którzy 

byli  na spotkaniu w Gąskach podpisali się pod pismem. Wszystkie trójki klasowe były 

zaproszone, ale nie wszystkie się pojawiły.  

 

Członek Komisji – Henryk Markowski 

zapytał, jakie były opinie innych komisji o projekcie uchwały. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że komisje były za, choć nie były to opinie jednogłośne. Poinformował,  

że Komisja Oświaty (…) zgłosiła wniosek, aby zwrócić się z pismem do dyrektora Szkoły 

Podstawowej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Gąskach, by przed całkowitym 

wygaszeniem Gimnazjum z Oddziałami Integracyjnymi w Kijewie wziąć pod uwagę wariant 

zgłoszony przez mieszkańców (funkcjonowanie klasy VI, VII i VIII w budynku                            

w Kijewie) przy dalszej organizacji szkoły. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 6 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego.  

 

g) określenia kryteriów obowiązujących w drugim etapie procesu rekrutacyjnego do 

przedszkola, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz zespołów 

wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Olecko, przyznania liczby 

punktów dla poszczególnych kryteriów oraz określenia niezbędnych dokumentów do 

potwierdzenia spełniania kryteriów; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

oznajmił, że co roku Rada Miejska na podstawie ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo 

oświatowe podejmuje uchwałę w sprawie określenia kryteriów obowiązujących w drugim 

etapie procesu rekrutacyjnego do przedszkola, oddziałów przedszkolnych w szkołach 
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podstawowych oraz zespołów wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę 

Olecko, przyznania liczby punktów dla poszczególnych kryteriów oraz określenia 

niezbędnych dokumentów do potwierdzenia spełniania kryteriów. Dodał, że brzmienie § 1 

ust. 1 pkt 1 jest realizacją zapisów ustawy, ponieważ od 1 września br. gminy mają ustawowy 

obowiązek przyjęcia do przedszkola wszystkich chętnych kandydatów trzyletnich.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 6 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie określenia kryteriów obowiązujących w drugim etapie procesu rekrutacyjnego do 

przedszkola, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz zespołów 

wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Olecko, przyznania liczby punktów 

dla poszczególnych kryteriów oraz określenia niezbędnych dokumentów do potwierdzenia 

spełniania kryteriów. 

 

h) określenia kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym do klas 

pierwszych publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Olecko dla 

kandydatów zamieszkałych poza obwodem danej szkoły, liczby punktów możliwych do 

uzyskania za poszczególne kryteria oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia 

spełniania tych kryteriów; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

oznajmił, że zgodnie z art. 133 ust. 1 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe do 

klasy I publicznej szkoły podstawowej, której ustalono obwód, przyjmuje się na podstawie 

zgłoszenia rodziców, dzieci i młodzież zamieszkałe w tym obwodzie. Kandydaci zamieszkali 

poza obwodem publicznej szkoły podstawowej mogą być przyjęci do klasy I po 

przeprowadzeniu postępowania rekrutacyjnego, jeżeli dana publiczna szkoła podstawowa 

nadal dysponuje wolnymi miejscami. Ustawodawca nałożył na organy prowadzące obowiązek 

określenia jednolitych kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym do klasy 

I dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem danej szkoły podstawowej, liczby punktów 

możliwych do uzyskania za poszczególne kryteria oraz dokumentów niezbędnych do 

potwierdzenia tych kryteriów. 

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia 

kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym do klas pierwszych 

publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Olecko dla kandydatów 

zamieszkałych poza obwodem danej szkoły, liczby punktów możliwych do uzyskania za 

poszczególne kryteria oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełniania tych 

kryteriów. 

 

i) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci  

w wieku do lat 5 w prowadzonych przez Gminę Olecko: przedszkolu, oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz w innych formach wychowania 

przedszkolnego w czasie przekraczającym czas bezpłatnego nauczania; 
 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że zachowana pozostaje, w stosunku do obecnie obowiązującej uchwały 

zasada zwolnienia: 

- w części 30 % opłaty za uczęszczanie do przedszkola rodzeństwa oraz rodzin posiadających 

„Kartę Oleckiej Rodziny 3+”, 
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- w całości dzieci z orzeczeniem o potrzebie kształcenia specjalnego i opinią o potrzebie 

wczesnego wspomagania rozwoju dziecka. 

Wprowadza się zwolnienie z opłaty za nauczanie, wychowanie i opiekę w czasie 

przekraczającym 5 godzin zajęć dziennie dla dzieci do lat 5-ciu w oddziałach przedszkolnych 

w szkołach podstawowych oraz innych formach wychowania przedszkolnego. 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Elżbieta Rękawek 

dodała, że autopoprawką Burmistrza w § 2 ust. 1 dokonano korekty oczywistej omyłki 

pisarskiej w zakresie numeracji ustępu, tj.: - było: „§ 2.1.1” – zmieniono na „§ 2.1.” 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, dlaczego honorowane są jedynie zaświadczenia z placówek publicznych. 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że taki jest zapis w ustawie. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5  

w prowadzonych przez Gminę Olecko: przedszkolu, oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych oraz w innych formach wychowania przedszkolnego w czasie 

przekraczającym czas bezpłatnego nauczania. 

 

a) uchwalenia ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Olecku i sposobów jego 

realizacji w roku 2017; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

oznajmił, że projekt Burmistrza został wysłany przez pomyłkę. Radny Maciej Juchniewicz  

w imieniu Klubu Radnych OKO przedstawił propozycję ramowego planu pracy. Radny 

zaproponował mi.in., aby ustalić konkretne daty sesji w poszczególnych miesiącach. 

Ewentualna potrzeba przesunięcia terminu sesji, będzie skutkowała zwołaniem sesji 

nadzwyczajnej w celu zmiany uchwały. 

   

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, jak głosowały inne komisje i czy przyjęły daty. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że Komisja Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa nie 

opiniowała projektu, a Komisja Oświaty (…) zaopiniowała projekt pozytywnie i przyjęła  

terminy sesji. 

  

Komisja  

przy 6 głosach za i 1 wstrzymującym zajęła stanowisko, aby w planie pracy Rady  

nie określać konkretnych terminów odbycia sesji.  
 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odczytał tematy wiodące planu pracy na 2017 rok zaproponowane przez Klub Radnych OKO. 

 

Komisja 

zgłosiła do ujęcia w planie pracy Rady na listopad następujący temat: ,,Stan realizacji 

prowadzonych w gminie inwestycji”. 
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Innych pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 6 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Olecku i sposobów jego 

realizacji w roku 2017.  

 

b) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku na rok 2017;  

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że Komisja Rewizyjna pracuje zgodnie z przyjętym planem pracy. Odczytał 

tematy ujęte w projekcie uchwały.  

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu 

pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku na rok 2017.  

 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet radnych;  

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że uchwała w sprawie wysokości diet radnych wymaga doprecyzowania  

§ 3 dotyczącego nieobecności na sesji lub komisji spowodowanych wypełnianiem funkcji 

radnego. 

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 6 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet radnych.  

 

d) ustalenia wysokości diet sołtysom oraz przewodniczącym zarządów osiedli; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

powiedział, że diety sołtysów nie były podnoszone od wielu lat. Wobec powyższego 

proponuje się ich zwiększenie ze 100 do 150 złotych. 

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości diet sołtysom oraz przewodniczącym zarządów osiedli.  

 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego pn. „Jaśki I”; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

powiedział, że w czerwcu ubiegłego roku Rada Miejska podjęła uchwałę w sprawie 

opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Jaśkach.  Plan dotyczył 

trzech działek położonych nad jeziorem Dobskim. Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska 

odmówił uzgodnienia planu w zakresie dwóch działek, ponieważ  zgodnie z obowiązującym 
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rozporządzeniem Wojewody Warmińsko- Mazurskiego w sprawie ochrony przyrody,  

do 100 m od jeziora nie może być zabudowy mieszkaniowej. Działki te mogą być jedynie 

przeznaczone na cele rekreacyjno-sportowe.  

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniający uchwałę  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego pn. „Jaśki I”. 

 

f) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu na realizację projektu  

pn. „Profilaktyka raka szyjki macicy na lata 2009-2020”; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że profilaktyką w ramach programu zostaną objęte dziewczęta w wieku 14 lat 

z gminy Olecko. Szczepienie szczepionką czterowalentną jest ukierunkowane na profilaktykę 

przeciwdziałania czynnikom ryzyka m.in. raka szyjki macicy. Osobą decyzyjną są rodzice lub 

opiekunowie prawni dziewcząt, którzy przed przystąpieniem do programu zobowiązani będą 

podpisać zgodę na szczepienie. Na terenie gminy Olecko figuruje 120 dziewcząt rocznika 

2003. Przewidywany w 2017 r. koszt zakupu szczepionki dla 1 osoby wynosi 426,30 zł. Na 

całkowity koszt składa się koszt zakupu szczepionki oraz koszt usługi. Powiat planuje 

zrealizować 30% kosztów, natomiast gmina 70%. 

Dodał, że autopoprawką w uzasadnieniu dodaje się następujące zdanie: „W przypadku 

zgłoszenia się na szczepienie mniejszej niż planowana liczba dziewcząt z rocznika 2003, 

planowane jest objęcie szczepieniem dziewcząt urodzonych w 2001 roku. W przypadku 

dziewcząt urodzonych w 2001 roku obowiązywać będzie kolejność zgłoszeń – do 

wyczerpania środków zaplanowanych na ww. cel w budżecie gminy”. 

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej  Powiatowi Oleckiemu na realizację projektu pn. „Profilaktyka raka 

szyjki macicy na lata 2009-2020”.  

 

k) ustanowienia użytku ekologicznego; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że zgodnie z ustawą o ochronie przyrody ustanowienie pomnika przyrody, 

stanowiska dokumentacyjnego, użytku ekologicznego lub zespołu przyrodniczo 

krajobrazowego następuje w drodze uchwały rady gminy. Projekt uchwały został uzgodniony 

z Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska w Olsztynie. 

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustanowienia 

użytku ekologicznego. 

 

l) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w  wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków dla Spółdzielni Mieszkaniowej Mazury w Olecku; 
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że Spółdzielnia Mieszkaniowa Mazury zwróciła się z prośbą o zaopiniowanie 

cen wody i ścieków. Stawki nie zmieniły się. Są takie same jak w roku ubiegłym. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, dlaczego ceny są wyższe od miejskich. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że koszty oczyszczania ścieków są wyższe niż w PWiK ze względu na dużo 

mniejszą liczbę oczyszczanych ścieków (mniej podłączonych gospodarstw).  

 

Innych pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 4 głosach za, 2 głosach przeciw i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w  wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków dla Spółdzielni Mieszkaniowej Mazury w Olecku. 

 

m) określenia zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie zadań służących 

ochronie środowiska z zakresu ochrony powietrza i ochrony wód, ze środków budżetu 

gminy przeznaczonych na finansowanie ochrony środowiska i gospodarki wodnej; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

oznajmił, że w dniu 28 października 2016 r. Rada Miejska w Olecku podjęła uchwałę mającą 

na celu rozszerzenie dotacji o działania służące ochronie powietrza, tj. likwidację starych, nie 

ekologicznych kotłów grzewczych. W założeniach dofinansowanie miało objąć działania 

podejmowane przez mieszkańców po 1 lipca 2016 r. Ten zapis został zakwestionowany przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową w Olsztynie, jako próba refundacji kosztów, a nie 

dofinansowanie. W konsekwencji uchwała została uchylona. 

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji celowej na dofinansowanie zadań służących ochronie środowiska  

z zakresu ochrony powietrza i ochrony wód, ze środków budżetu gminy przeznaczonych na 

finansowanie ochrony środowiska i gospodarki wodnej. 

 

n) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2017-2024; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Olecko na lata 2017 - 2024, dokonuje się następujących zmian:  

1. W załączniku Nr 1 "Wieloletnia Prognoza Finansowa"  

a) W 2017 roku zwiększa się dochody ogółem o 956.658,49 zł, w tym dochody bieżące 

zwiększa się o 832.111,37 zł, z tytułu dotacji na zadania bieżące (6.216 zł) oraz dotacji 

celowej w ramach programów finansowych z udziałem środków europejskich na realizację  

w 2017 roku projektów w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Warmińsko – Mazurskiego na lata 2014-2020 (825.895,37 zł) a dochody majątkowe zwiększa 

się o 124.547,12 zł z tytułu dotacji celowej w ramach programów finansowych z udziałem 

środków europejskich na realizację w 2017 roku projektów w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego na lata 2014-2020. 
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b) W 2017 roku zwiększa się wydatki ogółem o 956.658,49 zł, w tym bieżące zwiększa się  

o 823.111,37 zł (na zadania zlecone – 6.216 zł oraz na projekty bieżące realizowane na 

podstawie zawartych umów z Województwem Warmińsko – Mazurskim,  w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego  na lata 

2014-2020 współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego – 

816.895,37 zł) a majątkowe zwiększa się o 133.547,12 zł na projekty inwestycyjne, 

realizowane na podstawie zawartych umów z Województwem Warmińsko – Mazurskim,   

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego  

na lata 2014-2020 współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego.  

 

2. W załączniku Nr 2 "Wykaz przedsięwzięć realizowanych w latach 2017 - 2021" 

wprowadza się do realizacji przedsięwzięcia stanowiące projekty bieżące realizowane na 

podstawie zawartych umów z Województwem Warmińsko – Mazurskim,  w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego  na lata 

2014-2020 współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego:      

a) W planie Urzędu Miejskiego w Olecku - projekt pn. „W przyszłość bez barier”, którego 

całkowita wartość finansowa wydatków bieżących wynosi  539.992,78 zł, w tym w 2017 roku 

– 335.334,05 zł, w 2018 r. – 204.658,73 zł. 

b) W planie Szkoły Podstawowej z Oddziałami Integracyjnymi w Gąskach - projekt  

pn. „Aktywna Szkoła”, którego całkowita wartość finansowa wydatków bieżących wynosi 

311.347,63 zł, w tym w 2017 roku – 184.650,09 zł, w 2018 roku – 126.697,54 zł.  

c) W planie Gimnazjum z Oddziałami Integracyjnymi w Kijewie - projekt pn. „Uwolnić 

potencjał uczniów ukryty w eksperymencie i technologii informacyjno - komunikacyjnej. 

Rozwijanie kompetencji przyrodniczych i cyfrowych w Gimnazjum z Oddziałami 

Integracyjnymi w Kijewie”, którego całkowita wartość finansowa wydatków bieżących 

wynosi 238.951,25 zł, w tym w 2017 roku – 148.376,48 zł, w 2018 roku – 90.574,77 zł. 

d) W planie Zespołu Szkół w Olecku, Os. Siejnik - projekt pn. „Uczeń na 6 w Szkole 

Podstawowej nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. Jana Twardowskiego w Olecku”, 

którego całkowita wartość finansowa wydatków bieżących wynosi 195.567,25 zł, w tym  

w 2017 roku – 158.534,75 zł, w 2018 roku – 37.032,50 zł.  

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 6 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2017-2024.  

 

o) zmiany budżetu Gminy Olecko na 2017 rok; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że dochody ogółem zwiększa się o 950.442,49 zł: 

1.  W dz. 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, wprowadza się plan dotacji 

celowej w ramach programów finansowych z udziałem środków europejskich na realizację  

w 2017 roku projektów w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Warmińsko – Mazurskiego na lata 2014-2020 w ogólnej wysokości 950.442,49 zł, w tym na 

zadania bieżące 825.895,37 zł i na inwestycyjne 124.547,12 zł. 

 

Wydatki ogółem zwiększa się o 950.442,49 zł: 

1. W dz. 801 – Oświata i wychowanie, dokonuje się zmian w postaci przeniesienia planu 

wydatków między rozdziałami w paragrafie 4330 (zakup usług przez jst od innych jst)  

w kwocie 7.600 zł, tworząc plan w rozdz. 80103 (oddziały przedszkolne w szkołach 
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podstawowych) w kwocie 3.700 zł i w rozdz. 80106 (inne formy wychowania 

przedszkolnego) w kwocie 3.900 zł. 

2. W dz. 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, wprowadza się plan 

wydatków na 2017 rok w wysokości 950.442,49 zł na projekty realizowane na podstawie 

zawartych umów z Województwem Warmińsko – Mazurskim, w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego na lata 2014-2020 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego. W ramach projektów 

łącznie wsparcie otrzyma: 

- 36 nauczycieli w zakresie doskonalenia umiejętności i kompetencji zawodowych 

dotyczących stosowania metod i form organizacyjnych sprzyjających kształtowaniu  

i rozwijaniu u uczniów kompetencji kluczowych niezbędnych na rynku pracy 

ukierunkowanych na przedmioty matematyczno-przyrodnicze z zastosowaniem narzędzi TIK, 

- 59 nauczycieli w zakresie podniesienia kompetencji cyfrowych z wykorzystaniem narzędzi 

TIK, 

- 222 uczniów w formie dodatkowych zajęć realizowanych na terenie szkoły oraz poza nią 

(wyjazdy studyjne, letnie szkoły) rozwijających kompetencje matematyczno-przyrodnicze  

i cyfrowe, 

- 90 rodziców w zakresie, m.in. zwiększenia świadomości wpływu świata wirtualnego na 

życie uczniów z uwzględnieniem bezpieczeństwa w cyberprzestrzeni, zwiększenie 

umiejętności w zakresie rozpoznawania potrzeb i możliwości uczniów ich motywowania, 

rozwijania kreatywności, przedsiębiorczości, umiejętności pracy w zespole. Projekty 

umożliwią doposażenie szkół biorących udział w przedsięwzięciu. Planuje się zakup m.in. 

komputerów przenośnych dla uczniów oraz nauczycieli (84), drukarki 3D, tablice 

interaktywne, wizualizery, sieciowe urządzenia wielofunkcyjne, pomoce dydaktyczne  

w zakresie nauk matematyczno-przyrodniczych, w tym mikroskopy, gry dydaktyczne oraz 

klocki Lego do robotyki. 

Podział projektów na jednostki budżetowe: 

a) W planie Urzędu Miejskiego w Olecku - projekt pn. „W przyszłość bez barier”, którego 

całkowita wartość wynosi 646.598,60 zł (wkład własny 9.000,00 zł). Wydatki bieżące w roku 

2017 wyniosą 335.334,05 zł, wydatki majątkowe 80.331,02 zł. 

b) W planie Szkoły Podstawowej z Oddziałami Integracyjnymi w Gąskach - projekt  

pn. „Aktywna Szkoła”, którego całkowita wartość wynosi 351.658,73 zł (wkład własny 

1.860,70 zł). Wydatki bieżące w roku 2017 wyniosą 184.650,09 zł, wydatki majątkowe 

23.991,10 zł. 

c) W planie Gimnazjum z Oddziałami Integracyjnymi w Kijewie - projekt pn. „Uwolnić 

potencjał uczniów ukryty w eksperymencie i technologii informacyjno - komunikacyjnej. 

Rozwijanie kompetencji przyrodniczych i cyfrowych w Gimnazjum z Oddziałami 

Integracyjnymi w Kijewie”. Całkowita wartość projekt wynosi 283.319,85 zł. Wydatki 

bieżące w roku 2017 wyniosą 148.376,48 zł, majątkowe 29.225,00 zł. 

d)W planie Zespołu Szkół w Olecku, Os. Siejnik - projekt pn. „Uczeń na 6 w Szkole 

Podstawowej nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. Jana Twardowskiego w Olecku”, 

którego całkowita wartość wynosi 220.226,75 zł. Wydatki bieżące w roku 2017 wyniosą 

158.534,75 zł. Podział kwot na poszczególne paragrafy przedstawiono w Załączniku Nr 5 do 

Uchwały. 

3. W dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, dokonuje się zmian w planie  

w ramach rozdziałów: 

a) 90001 – Gospodarka ściekowa i ochrona wód, przenosi się kwotę 20.000 zł tworząc plan  

w paragrafie 427 (zakup usług remontowych) z przeznaczeniem na konserwację kanalizacji 

deszczowej, 

b) 90015 – Oświetlenie ulic, placów i dróg, przenosi się między paragrafami, tworząc plan  

w paragrafie 4210 (zakup materiałów) w wysokości 50.000 zł z przeznaczeniem na zakup 
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materiałów do remontu oświetlenia oraz w paragrafie 4270 (zakup usług remontowych)  

w wysokości 120.000 zł z przeznaczeniem na konserwację oświetlenia ulicznego, 

c) 90095 – Pozostała działalność, przenosi się kwotę 16.000 zł tworząc plan w paragrafie 

4270 (zakup usług remontowych) z przeznaczeniem na remonty i konserwację elementów 

małej architektury.  

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 6 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2017 rok.  
 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że wszystkie sprawy, które wpływają do biura Rady Miejskiej są na bieżąco 

przesyłane Radnym drogą mailową.   

Dodała, że wpłynęło pismo w sprawie wyznaczenia osoby do pracy w komisji ds. hejnału 

Gminy Olecko.  

 

Komisja, do pracy w komisji ds. hejnału Gminy Olecko, zgłosiła kandydaturę Radnego 

Krzysztofa Kempistego. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

oznajmiła, że skierowała pismo do Komendanta Policji o informację w sprawie liczby kolizji 

drogowych na ulicach w mieście i drogach gminnych. 

Zapytała, czy będą prowadzone jakieś prace związane ze zmianą organizacji ruchu wokół 

placu. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że w pierwszej kolejności należy podnieść przejście dla pieszych przy poczcie. 

Ułatwi to poruszanie się osobom niepełnosprawnym na wózkach oraz będzie spełniało rolę 

progu zwalniającego. W ramach poprawy bezpieczeństwa planowane jest wykonanie nowego 

oświetlenia na Alejach Lipowych i ul. Grunwaldzkiej. Będzie to oświetlenie ledowe. Zostaną 

również wymienione lampy na ul. Kościuszki, a stare oddane na potrzeby jednego z sołectw. 

Planowana jest także wymiana oświetlenia na ul. Jagiellońskiej oraz doświetlenie przejścia 

dla pieszych przy ul. Młynowej naprzeciwko piekarni. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, czy wiadomo coś na temat przebudowy skrzyżowania ul. Wojska Polskiego  

z ul. Kolejową. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że Starostwo Powiatowe wystąpiło w zeszłym roku o przebudowę, ale na razie 

nie wiadomo, na jakim jest to etapie. 

 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 4 – Wolne wnioski. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zgłosiła następujące wnioski: 

 zgłosiła wniosek, aby zwiększyć bezpieczeństwo na przejściach dla pieszych przy  

ul. Kolejowej (2 przejścia przy Szkole Podstawowej Nr 3) i ul. 11 Listopada, poprzez 

sygnalizację świetlną, czerwone pasy, podwyższenie jezdni lub inne oznakowanie; 

 zgłosiła wniosek, aby rozważyć wykonanie dodatkowego przejścia dla pieszych na 

Placu Wolności od strony krzyża.  

 

Członek Komisji – Wiesław Zalewski 

zgłosił wniosek o doświetlenie odcinka drogi od torów do nowo powstałego placu zabaw  

w Kijewie (około 300 m). 

 

Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

 Protokołowała      Przewodnicząca Komisji 

 

        Urszula Olszewska                       Maria Wanda Dzienisiewicz 

 

           

 


